
 
advies aan de formateur  

11 april 2014, 
 

 bladzijde 1 

Geachte Heer Bruijniks, 
 
Allereerst onze dank voor uw uitnodiging om in het formatieproces als partij betrokken te 
worden bij de totstandkoming van een akkoord. Dit is een waardevolle en vernieuwende stap 
in het totale proces om tot een akkoord te komen waarbij alle partijen de kans krijgen om hun 
inbreng aan te leveren. 
 
Onze aandachtspunten 
 
De rol van de burger en de rol van de overheid 
Bij de presentatie van het eindrapport door de informateur hebben wij reeds opgemerkt dat 
de thema’s zoals genoemd op blz. 5 ook door ons gedeeld worden.  
 
Wij hebben benadrukt dat voor ons erg belangrijk is dat “vormgeven van participatie van 
inwoners, waarbij toetsing van beleid, betrokkenheid bij beleidsontwikkeling en overdracht 
van bevoegdheden aan burgers en organisaties” een hoofdprioriteit is qua aandachtspunt. 
Dit sluit ook naadloos aan bij wat wij in het schriftelijk advies aan de informateur kenbaar 
hebben gemaakt.  
Het terugtreden van de overheid betekent dat burgers en organisaties begeleid en onder-
steund moeten worden om hun nieuwe rol ook waar te kunnen maken. De overheid zal het 
zelf-organiserend vermogen van burgers en organisaties maximaal moeten proberen te 
stimuleren. 
Dit uitgangspunt is voor ons leidend bij de invulling van de thema’s zoals het subsidiebeleid, 
accommodatiebeleid, behoud van de sociale infrastructuur en de verdere implementatie van 
de drie transities in het sociale domein met een herkenbare en effectieve lokale 
dienstverlening. Op het gebied van ruimtelijke ontwikkeling onderstrepen wij het toenemende 
belang van de rol van burgers bij de renovatie van bestaande wijken en de ontwikkeling van 
nieuwe wijken. 
Overigens zijn de eerste stappen de afgelopen 4 jaar al in belangrijke mate gezet door het 
aftredende college. Wij vertrouwen er op dat dit wordt voortgezet. 
 
Duurzaamheid in brede zin 
Eveneens in het advies aan de informateur door ons genoemd is het belang van een bredere 
betekenis van het begrip duurzaamheid. Die weg daar naar toe  is voor de verschillende  
beleidsterreinen definitief in gang gezet. Met name de structuurvisie is hier een goed en 
belangrijk voorbeeld van. 
Duurzaamheid in brede zin betekent dat wij het begrip ook daadwerkelijk die brede betekenis 
willen geven en in willen vullen zoals bijvoorbeeld heel goed is terug te vinden in het rapport 
over de gemeentelijke duurzaamheidsindex 2014 (http://www.gdindex.nl/) .  De gehanteerde 
definitie van duurzaamheid beslaat meerdere terreinen. Zoals onderwijs, gezondheidzorg, 
sociale domein, energieverbruik, etc. Dit sluit aan bij de structuurvisie zoals deze in 
ontwikkeling is bij onze gemeente. 
In vergelijking met andere gemeenten in de regio Hart van Brabant komt  onze gemeente op 
meerdere terreinen er redelijk goed af. Maar de resultaten laten ook zien dat er op enkele 
onderdelen zeker nog wat te verbeteren en te winnen valt. 
 
 

http://www.gdindex.nl/
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Economische zaken, Recreatie & Toerisme 
De uitstraling van de gemeente zal een verdere boost krijgen door de ontwikkeling van het 
kernwinkelgebied in Kaatsheuvel, de afronding van het project Bruisend Dorpshart. In de 
kern  Loon op Zand is voor ons van belang de verbindingen die gemaakt kunnen worden 
tussen de natuurpoorten, een aantrekkelijk centrumgebied, Het Witte Kasteel, de 
Kasteelweide en een veilige toegang tot de Duinen. Dit laatste impliceert bijvoorbeeld het 
belang van een veilige wandel- en fietsverbinding vanaf de Kloosterstraat tot de 
toegangswegen van de Duinen. Op dit moment levert dit voor fietsers en voetgangers op 
piekmomenten zeer gevaarlijke situaties op. Een snelle verbetering hiervan wordt door ons 
zeer gewenst. 
 
Naast de voor onze gemeente belangrijke kansen op het gebied van Vrijetijdseconomie 
(Provincie en Hart van Brabant prioriteren dit eveneens) biedt het aanjagen van innovatief en 
duurzame ondernemerschap (o.a. binnen de R&T sector) kansen op het gebied van 
werkgelegenheid en het aantrekken van recreanten en toeristen. Voor de toekomst van onze 
gemeente is dit van levensbelang om een zelfstandige status te kunnen blijven behouden. 
 
Visie op intergemeentelijke samenwerking 
Een belangrijk thema, mede door de provincie andermaal benadrukt, is een visie op 
intergemeentelijke samenwerking. We sluiten ons aan bij een eerder door de gemeenteraad 
aanvaard besluit waarin het bewaren van zelfstandigheid van de gemeente voorop staat. 
Tegelijkertijd erkennen we de complexiteit en de risico’s van het aangaan van samen-
werkingsverbanden op verschillende terreinen met verschillende gemeenten en 
maatschappelijke organisaties. Voor ons is aanvaardbaar dat de regio Hart van Brabant 
onze belangrijkste samenwerkingspartner is waarbij onze positie als Langstraat-gemeente 
maximaal uitgebuit kan en moet worden om samen met Waalwijk en Heusden een krachtig 
verband te kunnen zijn om optimale resultaten te bereiken. 
 
De kaderstellende en controlerende rol van de Raad staat onder druk naarmate er meer 
bovengemeentelijke samenwerkingsvormen ontstaan. Voor de komende jaren willen we met 
klem nastreven dat dit vraagstuk samen met andere raden in de regio Hart van Brabant 
wordt aangepakt. Nadrukkelijk zal informatie-uitwisseling moeten plaatsvinden met 
gemeenteraden en tussen gemeenteraden. Niet alleen Colleges en portefeuillehouders, 
maar ook gemeenteraden zullen tijdig bij regionale vraagstukken betrokken moeten worden. 
 
Financieel beleid 
Het moge duidelijk zijn dat na 4 jaar strak begrotingsbeleid met vele pijnlijke beslissingen die 
de raad heeft moeten nemen, voor ons van belang is te constateren dat de huidige financiële 
situatie in balans en robuust is. Dit willen we graag zo houden! We moeten met de meeste 
nadruk voorkomen dat we de financiële situatie die wij in 2010 bij het begin van de nieuwe 
raadsperiode aantroffen herhalen. 
Tegelijkertijd realiseren wij ons dat kwetsbare inwoners en groepen in de samenleving hier 
onevenredig veel nadeel van kunnen ondervinden. Om die reden zullen wij hier steeds onze 
aandacht en zorg op moeten blijven richten door het nastreven van inkomensafhankelijke 
heffingen en bijdragen, vervolmaking van de Doe-Pas, aandacht voor schuldhulpverlening en 
ondersteuning van de Voedselbank. 



 
advies aan de formateur  

11 april 2014, 
 

 bladzijde 3 

Wat betreft de OZB belasting pleiten we om, in navolging van Tilburg, onze inwoners de 
mogelijkheid te bieden om zelf de waarde van de eigen woning vast te stellen. 
 
Tot slot 
Loon op Zand is een gemeente die borrelt van de kansen en de uitdagingen. Wij bevelen 
ieder College (in welke samenstelling dan ook) aan hiervoor maximaal gebruik te maken. 
Inwoners en maatschappelijke organisaties zullen hieraan de belangrijkste bijdragen kunnen 
leveren. Wij vertrouwen erop dat door loyale samenwerking met de inwoners en een 
creatieve inzet bij het bedenken van  slimme oplossingen Loon op Zand over vier jaar nog 
steeds een levendige en robuuste gemeente zal zijn. 
 
hoogachtend, 

 
Peter Flohr 
Namens Pro3 - Loon op Zand 
 
 
 
 


